
Změny v odpadech? A proč?

      V letošním roce dochází k nepopulárním změnám, které mají dopad na všechny 
obyvatele naší obce. Zvýšení poplatku za svoz domovního odpadu jsme již 
zaznamenali všichni. Abychom nemuseli zatížit naše kapsy i náklady obce ještě více,
je nutné provést drobné změny, které v minulosti nutné nebyly. 
     Došlo bohužel ke zdražení poplatků za odvoz všech odpadů, které v naší obci 
produkujeme. Například za papír již nedostáváme žádné peníze a navíc ještě 
musíme zaplatit za jeho odvoz. U tetrapaku platíme jak za likvidaci, tak i za dopravu. 
Stejné je to i u plastu. Podle informací od firmy EKO-KOM a.s. dochází k navýšení 
plateb za dotřídění papíru na třídících linkách o více než tři sta korun za tunu. 
Protože se v dalších několika letech neočekává zlepšení, tak se vedení obce snaží 
vymyslet, jak při likvidaci odpadů ušetřit. V řešení je možnost vybudovat vlastní 
lisovnu, díky které bychom ušetřili alespoň na dopravě. Důsledné předtřídění 
vzniklého odpadu by umožnilo najít možného odběratele, který by nám za odpad jako
komoditu něco zaplatil, případně ho odebral alespoň zdarma. Z těchto důvodů jsme 
nuceni apelovat i na vás občany, abyste od března 2020 již nedávali polystyren do
pytlů nebo popelnic či kontejnerů na plasty (žlutá barva), ani ho nenechávali 
v papírových krabicích po vašich nových „domácích elektrických mazlíčcích,“ 
ale odváželi ho na sběrný dvůr. V případě, že tomu tak nebude, pytle nebo 
popelnice vám nebudou odvezeny. Toto opatření je z důvodu, že se nám 
v případě polystyrenu podařilo uzavřít dohodu o odběru všech tvrzených pěnových 
polystyrenů. Již nyní odebíráme polystyren z obalů domácích spotřebičů, nově pak 
polystyrenové krabičky, jako jsou přepravky na jídlo (polévky i hlavní jídla). Stejně tak
i stavební polystyren všech barev. Nevadí, pokud bude špinavý od bláta nebo na 
něm zůstane polyuretanová pěna, ale nesmí na něm zůstat vrstva tvrdých 
stavebních hmot ani perlinky. Z takového polystyrenu se stává velkoobjemový 
odpad a tedy zvýšené náklady pro obec. Pokud se postupně všichni naučíme 
dodržovat zásady třídění, přinese nám to úspory a čistší přírodu v budoucnosti. 
     Další změna, která nás čeká, se týká řádu sběrného dvora. Pracovník na 
sběrném dvoře bude od března vyžadovat předložení dokladu o trvalém pobytu vždy 
a u všech občanů bez výjimky. Důvod je prostý a jednoduchý, naše obec potřebuje 
udržet sběrný dvůr pro občany Pohřebačky a Opatovic nad Labem, kteří si na své 
odpady přispívají a eliminovat občany a podnikatele dovážející odpad z jiných obcí. 
Proto tímto vás občany naší obce žádám, nepokoušejte se o takové podvody jako 
například, že váš odpad veze váš kamarád z jiné obce. Protože pokud se nám 
nepodaří eliminovat tyto podvodníky, bude to mít dopad na všechny občany a to 
takový, že bude zaveden váhový limit dovezeného odpadu. A vše nad tento 
stanovený limit stanovený limit, bude zpoplatněno.
     V posledních měsících, při osobních rozhovorech s občany, dostávám dotaz, jak 
vlastně svážíme pytle a co znamená v ranních hodinách rozevlátý cyklista 
s hromadou plných pytlů na zádech. Jestli to má za trest nebo už nám dochází 
peníze na naftu. Tento nápad se zrodil v hlavách pracovníků  technických služeb z 
důvodu úspory a využití času v době, kdy se jako první sváží našim kuka vozem 
barevné popelnice. Pro tuto činnost stačí řidič a jeden sběrač (běžec). Druhý sběrač 
(běžec) využije svoji volnou kapacitu, objíždí ulice na kole, sváží pytle na předem 
domluvená místa a následně, po dokončení svozu popelnic, jede vozidlo už s oběma



sběrači a kupy sesbírají. Přestože se obec stále rozšiřuje a přibývá nám obyvatel, 
technické služby mají v podstatě na svoz stejný čas jako v minulých letech. Jsme tak 
nuceni pracovní dobu využívat co nejefektivněji. Tímto bych rád apeloval na všechny 
občany v obci, vynášejte před domy pytle a barevné popelnice večer před dnem 
svozu, nejpozději však v šest hodin ráno v den svozu. Pokud to neprovedete, 
může se stát, že vám nebude tříděný odpad vyvezen. Také se setkáváme 
s problémem nevyužití kapacity pytlů (především na tetrapak – oranžové pytle), které
bývají často téměř prázdné. V takových případech pytle nevyvezeme a ponecháme k
doplnění. Také se často stává, že pytle jsou skryté za autem nebo keřem a sběrač je 
nevidí. Za to se omlouváme, ale zajisté chápete, že jsou „sběrači“ jenom lidé a může 
se stát, že pytle přehlédnou. Proto vás žádám, abyste ve vlastním zájmu pytle 
umisťovali na viditelná místa a ve správný čas. Děkujeme.

Za technické služby - Lubomír Fidra

Dodatek redakce:

Obecní úřad upozorňuje všechny podnikatele, i ty, kteří mají trvalý pobyt na území 
naší obce, že likvidaci odpadu vzniklého z podnikatelské a firemní činnosti si musí 
zajistit sami. V souvislosti s výdělečnou činností nemají nárok ani na barevné pytle 
na papír, tetrapak a plast, které mají k dispozici v rámci základního poplatku 
obyvatelé Opatovic nad Labem. Samozřejmě ani na popelnice či kontejnery na 
netříděný odpad. Kromě toho musí všichni podnikatelé, podnikající na katastrálním 
území naší obce na vyzvání doložit, jak odpad vzniklý jejich podnikatelskou činností 
likvidují a v jakém objemu.


